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HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO 
CROATIAN GEODETIC SOCIETY 

ZAPISNIK
s 30. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

U Zagrebu 14. travnja 2005. godine, Berislavićeva 6, s početkom u 11 sati

Sjednici su bili nazočni: Petar Nikolić, Stjepan Galić, Sanja Kićinbaći, Zlatko Kuten, Jelica
Donđivić, Damir Medak, Mirjana Vinski, Dragan Butković, Davor Žili, Stanislav Frangeš,
Vinko Vućemilović, Jožef Delak, Emil Bljaić.

DNEVNI RED
1. Treći hrvatski kongres o katastru - analiza i rezultati

·2. Formiranje odbora za zaključke provedbe ciljeva kongresa
3. Izbor glavnog urednika Geodetskog lista
4. Različito

Na početku sjednice predsjednik Nikolić pozdravio je nazočne i predložio dnevni red. Dnev
ni red je jednoglasno prihvaćen.

Ad 1) U svom izlaganju predsjednik Nikolić prisjetio se kronologije 3. hrvatskog kongresa o
katastru. Prvi sastanak organizacijskog odbora Kongresa održan je 29. listopada 2005. Vre
menski period u kojem su se provodile organizacijske pripreme kongresa bio je od 1. stude
nog 2004. do 6. ožujka 2005. To je vrijeme obuhvatilo i vrijeme blagdana te Nove godine. U
svakom slučaju, vrlo kratak rok za pripremu i organizaciju jedne tako velike i značajne ma
nifestacije kao što je bio ovaj kongres. Međutim, ovim kongresom napravljena je dobra pro
mocija katastra, javnost je bila uključena, suradnja s medijima bila je na višem nivou nego
do sada, te je ostavljen pozitivan dojam kod stranih, ali i naših gostiju. Politički cilj nam je
bio dovesti premijera na otvaranje Kongresa, ali unatoč njegovoj želji da bude prisutan,
okolnosti mu nisu dozvolile da otvori 3. hrvatski kongres o katastru.
Ipak, prisutni su bili predsjednik Ustavnog suda sa nekoliko sudaca Vrhovnog suda, do
predsjednik FIG-a A. Drees, zatim ministrice gđa Dropulić i gđa Škare-Ožbolt, te predsjed
nik Njemačkog geodetskog društva. Na skup su pozvana 142 političara, i to iz tijela državne
uprave, sudbene vlasti, župani, iz javnih sustava, grada, veleposlanstva, gradonačelnici, sa
Geodetskog fakulteta, geodeti i još neki važniji uglednici. Odazvalo se 65 gostiju.
Podijeljeno je 1000 primjeraka Zbornika 3. hrvatskog kongresa o katastru. Registrirano je
852 sudionika, od čega imamo 505 sudionika koji su uplatili punu kotizaciju, te 254 sudioni
ka s jednodnevnom kotizacijom. Tvrtka Hinte sudjelovala je u troškovima organizacije kon
gresa s oko 6400 eura.
Na kongresu je organizirano više vrsta događanja: 2. postupanje o katastru, Okrugli stol o
zemljišnoj administraciji, Okrugli stol o novom geodetskom datumu i katozorskim projekcija
ma, sajam Intergeo East, niz poslovnih prezentacija, te predstavljanje knjige "Pomorska geo
dezija" gospodina Boška Pribičevića. Predstavljena su dva referata Ministarstva pravosuđa.
Što se tiče medija, 12. 01. 2005. održan je tzv. Info day kojem su prisustvovali g. P. Nikolić,
Ž. Bačić i Frei. Nakon toga je 4.3.2005. u organizaciji protokola gradonačelnice održana još
jedna konferencija za novinare. Hrvatski radio je, u udarnom terminu, najavio održavanje
Kongresa, objavljen je intervju na radio Sljemenu, te kratko emitiranje na TV Novoj. Zbog
nedolaska premijera na otvaranje, nismo dobili vijest na 1. programu HTV-a koja prati
protokol premijera.
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U organizaciji kongresa bilo je i propusta. Suradnja sa Hinte nailazila je na brojne poteško
će koje su proizlazile iz njihovog neshvaćanja veličine i važnosti ovog kongresa. U budućno
sti bi svakako trebalo preciznije određivati odnose u Ugovoru o suradnji. Jedan od većih
propusta bila je kriva procjena dvorana koje su bile premale za sve one koji su htjeli sudjelo
vati u događanjima na kongresu. Međutim, te dvorane je zakupila Hinte puno prije samog
početka kongresa te nam ih dala na raspolaganje. U tom trenutku ponuđene dvorane
možda su i bile dostatne, ali nakon organiziranja protokola (kada su se pojavili neki novi,
nepredviđeni razlozi), te nakon pomicanja termina otvaranja kongresa, desila se gužva koja
je opravdano izazvala veliko nezadovoljstvo sudionika.
Nazočni na sjednici dobili su prikaz prihodne i rashodne strane 3. hrvatskog kongresa o ka
tastru u kojem se vidi da prihod od kotizacija i sponzorstva iznosi 1.223.213,11 kn. Rashod
iznosi ukupno 462.655,84 kn, razlika prihoda i rashoda 762.557,27 kn, a očekivana dobit,
nakon podmirenja još nekih računa, oko 600.000,00 kn.
Otvorena je rasprava.
S. Kirinić rekao je kako je krajnji iznos u financijskom izvješću s kongresa odličan i kako će
takva situacija doprinijeti manjim opterećenjima prilikom drugih aktivnosti Društva. Nje
govo je mišljenje da je kongres trebala otvoriti resorna ministrica, a ne ministrica pravosu
đa. Također se osvrnuo na problem s dvoranama.
S. Galić dodao je kako se osjetila težina programa koji ima Državna geodetska uprava, iako
je naša težnja bila da težina bude na programu kongresa. Neka predavanja su bila ograniče
na, a to se nije vidjelo u Programu kongresa, te je zbog toga nastala gužva. Mnogi su se
odazvali na kongres jer su htjeli prisustvovati sesiji koju organizira DGU, a ista je bila za
tvorenog tipa. Najveći razlog mnogih problema koji su se pojavili bio je loša komunikacija
između HGD-a, DGU-a i Hinte. Njegovo je mišljenje da bi 4. kongres o katastru trebalo
organizirati samostalno, bez suporta drugih.
D. Špoljarić razočaran je cijelim događajem. Smatra da su na kongresu ljudi iz katastra
ostali na margini. Teme nisu pogođene. Mišljenja je da je trebalo uključiti više ljudi u orga
nizaciju kongresa. Mnogi koji su došli samo na jedan dan potrošili su novce, a nisu ništa
vidjeli. Sljedeći kongres treba napraviti za nas, a ne za druge.
J. Donđivić je također naglasila da je nezadovoljna organizacijom kongresa. Ona je na sa
stanku Upravnog odbora čak ponudila svoju ostavku. Slaže se da su financijski rezultati do
bri. Međutim, ono što je rečeno na kongresu, trebali su čuti svi, a ne samo DGU. Žao joj je
što više ljudi iz predsjedništva nije bilo uključeno u organizaciju kongresa.
Z. Kuten rekao je da, iz mišljenja da HGD-a ne može organizirati niti jedan kongres bez
DGU, proizlazi da je tu suradnju ipak trebalo drugačije koncipirati. Znači, trebalo je sjesti i
zajednički dogovoriti način suradnje.
Nikolić je objasnio da je teško fizički uključiti sve ljude u organizaciju, no svatko je mogao
dati svoj doprinos organizaciji kongresa. Pokazalo se da je veliki problem dobiti pisane pri
jedloge i mišljenja za referat HGD-a koji se trebao prezentirati na kongresu. Što se tiče ne
dolaska naše ministrice, njezina tajnica javila je samo sat vremena prije otvaranja kongresa
da ministrica neće moći prisustvovati otvaranju.
Na kraju je P. Nikolić zaključio da je kongres odigrao svoju ulogu, bez obzira na sve svoje
nedostatke. Ti nedostaci se moraju uočiti i zapisati, kako se više ne bi ponovili.

Ad 2) Na zadnjem sastanku Upravnog odbora, vezano za temu formiranja odbora za zaklju
čke provedbe ciljeva kongresa, prihvaćena je mišljenje da odnosi koji su nastali unutar glav
nih stupova HGD-a, Komore, DGU, Fakulteta i Katastra Grada Zagreba, kao najvećeg ka
tastra u državi, nisu takvi da bi se našli i dali odgovori na probleme koji se pojavljuju (kao
npr. u Zakonu o katastru nekretnina). Predsjedništvo bi trebalo dati prijedlog da čelni ljudi
tih institucija oforme odbor koji bi dogovorio ciljeve, u sklopu programa kojeg će dati Vlada
za razdoblje od 2006. do 2010. te bi trebalo pratiti kako će se ti ciljevi ostvarivati kao i što je
do sada učinjeno.
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Otvorena je rasprava.
S. Galić predlaže da se u taj odbor uključe J. Donđivić, D. Špoljarić i J. Obrež-Špoljar.
P. Nikolić je rekao da u tom slučaju postoje dva prijedloga:
1. prijedlog je da se na prvom sastanku nađu predsjednik Komore - Razred inženjera geo-

dezije, predsjednik HGD-a, dekan Fakulteta, ravnatelj DGU-a, te pročelnik Katastra,
2. prijedlog je da se taj odbor proširi, te uključe: J. Donđivić, D. Špoljarić, te J. Obrež-Špoljar.
Nakon kratke rasprave donijet je zaključak da grupa u proširenom sastavu (prijedlog 2.)
organizira jedan sastanak na kojem će se otvoreno iznijeti svi problemi prije donošenja Za
kona. Zaključak je jednoglasno prihvaćen.

Ad 3) Na sjednici Upravnog odbora prihvaćena je odluka profesora Frangeša da bude razriješen
funkcije glavnog urednika Geodetskog lista. U obraćanju nazočnima profesor Frangeš se za
hvalio svim svojim suradnicima od siječnja 2001. godine do danas koji su mu pomagali pri
obavljanju te važne, ali i zahtjevne dužnosti: Dragi Spoljariću, Đuri Barkoviću, Branki Mako
vec (lektorica), Tomislavu Kalmaru ("Tomagraf'), Zdravku Kapoviću, Petru Nikoliću, Uprav
nom odboru HGD-a, Jasminki Obrež Špoljar, Nedjeljku Frančuli, Miodragu Roiću, Urednič
kom odboru Geodetskog lista, Ružici Bošnjak, Ivani Abazi, Sandri Supini, autorima članaka i
priloga, recenzentima, Državnoj geodetskoj upravi i ravnatelju Željku Bačiću, Hrvatskoj komori
arhitekata i inženjera u graditeljstvu - Razred inženjera u geodeziji, svim tvrtkama koje su se
oglašavale u Geodetskom listu, posebno Geodetskom zavodu iz Osijeka, Geofotu iz Zagreba, Za
vodu za Fotogrametriju iz Zagreba, Geodetskom zavodu iz Rijeke, Geodetskom zavodu iz Spli
ta, Ministarstvu znanosti, obrazovanja i športa i Geodetskom fakultetu. Profesor Frangeš se
ispričao i zahvalio svima koje možda nije spomenuo, a svojim su radom doprinijeli kvaliteti i
kontinuitetu izlaženja Geodetskog lista. Naglasio je kako je postignuta velika čitanost u tuzem
stvu i inozemstvu, kako se tiska više od 1500 primjeraka Geodetskog lista, od čega 150 ide u
inozemstvo. Prakticira se uspješna razmjena sa mnogim časopisima širom svijeta. Predloženom
novom glavnom uredniku Geodetskog lista, profesoru Damiru Medaku, poželio je mnogo uspje
ha u radu te predložio ostvarenje nekih ideja koje nije uspio ostvariti u svom mandatu: održa
vanje internetskih stranica aktualnim, na kraju godine izdavanje još jednog, 5. Geodetskog lista
na engleskom jeziku, objavljivanje slika i fotografija u boji, uvrštavanje u popis baze podataka,
za što Geodetski list ispunjava sve uvjete, s napomenom da svaki broj treba izaći na vrijeme, te
smještanje cjelokupne arhive vezane za Geodetski list u odgovarajući prostor.
Profesor Medak zahvalio se Upravnom odboru HGD-a na povjerenoj radnoj funkciji te pro
fesoru Frangešu. Njegova će nastojanja biti da Geodetski list zadrži kvalitetu i pristupač
nost članovima Udruge i šire, odnosno ostvarenje ciljeva i zadatka koje je naveo profesor
Frangeš. Da ti ciljevi i nisu nedostižni govori i činjenica da, s obzira na dinamiku financi
ranja koja je uspostavljena, glavni urednik ne mora više brinuti o financijama, već se može
posvetiti kvaliteti Geodetskog lista.
Za zamjenika glavnog urednika predložio je docenta Boška Pribičevića, a za tehničkog ured
nika diplomi.ranog inženjera Zrinjski Mladena. Prijedlozi su dani na glasovanje te su jedno
glasno prihvaćeni.

Ad 4) Prijedlog da se o.roči dio sredstava koji smo zaradili na kongresu, nakon što se procije
ni koliko sredstava treba Društvu za tekuće poslovanje, jednoglasno je prihvaćen.
HGD je bio sponzor knjige "Pomorska geodezija" te je predloženo da se otkupi određen broj
knjiga (u vrijednosti 5000.00 kn) koje bi Društvo moglo koristiti kao prigodan poklon.
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.
Sastanak je završio u 14.15 sati.
Neformalno druženje se nastavilo u ugodnom ambijentu restorana "Vinodol" u Teslinoj ulici.

Sandra Supina
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ZAPISNIK
s 31. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

U Segetu Donjem kod Trogira 23. rujna 2005. u 19 sati, hotel "Medena"

Na sjednici su bili nazočni: predsjednik P. Nikolić, J. Donđivić, A. Sošić, Z. Čurik, J. Okro
ša, J. Delak, M. Džapo, Z. Kapović, D. Butković, Z. Kuten, A. Duvančić, S. Horak Abramo
vić, M. Vinski, M. Pešun, M. Arnautović, A. Bakija, Ž. Komadina, T. Gojčeta, V. Vučemilo
vić, M. Roić, J. Obrež Špoljar, D. Skračić, E. Bljaić, M. Dretar, S. Galić.

Dnevni red
1. Priprema za održavanje 14. susreta hrvatskih geodeta u svibnju 2006. godine

- upoznavanje s ponudama hotelskih kuća
- izbor mjesta održavanja susreta
- određivanje cijene kotizacije
- prijedlozi za teme susreta
- izbor organizacijskog odbora

2. Geodetski list
- izvješće glavnog urednik

3. Različito

Ad 1) Na početku sjednice predsjednik Nikolić uputio je pozdrave nazočnima te je posebno poz
dravio goste, osobito dekana Fakulteta - prof. Kapovića, prof. Džapu, prof. Roića, te gospodina
A. Kovačevića. Predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen i sjednica je mogla započeti.
Na zahtjev Društva, tri hotela dostavila su svoje ponude sa cijenama te su ti prijedlozi dani
na uvid Predsjedništvu. U ponudi se nalaze hotel Medena u Trogiru, apartmani Maistra i ho
tel Delfin u Istri. Hoteli Medena i Delfin su hoteli s tri zvjezdice pa su im cijene skoro iden
tične. Cijena punog pansiona (doručak, ručak, večera) u hotelu Medena iznosi 230,00 kn po
danu. Važno nam je da hotel može smjestiti oko 800 ljudi te da ima adekvatnu dvoranu u ko
joj se može održati svečana večera za toliki broj ljudi. Cijena kompletnog aranžmana: tri puna
pansiona te svečana večera u hotelu Medena iznosila bi 825,00 kn. Upravni odbor HGD-a
razmotrio je sve prijedloge i složio se da je ponuda hotela Medena prihvatljiva.
Ovaj prijedlog je dan na raspravu.
D. Skračić je rekao da svakako treba vidjeti što je interesantnije našim geodetima, odnosno
gdje bi odaziv na susrete bio veći- u Istri ili u Dalmaciji.
Budući da su ponuđena dva prijedloga: da se 15. jubilarni susreti održe u Rovinju, odnosno,
sukladno odluci Upravnog odbora HGD-a, u Trogiru, pristupilo se glasovanju. Predsjedništvo
HGD-ajednoglasno je odlučilo da će se 14. susreti geodeta održati u hotelu Medena u Trogiru.
S obzirom na dosadašnja iskustva, prijedlog je da se na ovim susretima glavni referati hono
riraju i tiskaju u primjerenom obliku. O temama referata se raspravljalo na sastanku
Upravnog odbora te su prijedlozi sljedeći: srednjoškolsko obrazovanje, status u struci ljudi
koji završe srednju školu, koliko su programi koje srednja škola nudi dovoljni da se zadaci
koje postavlja Vlada izvrše, i mnoga druga pitanja vezana uz srednjoškolsko obrazovanje.
Jedan je od prijedloga i reforma fakulteta, odnosno Bolonjski proces.
P. Nikolić je pozvao sve koji imaju još kakvu ideju za temu da je predlože.
Otvorena je rasprava.
Ž. Komadina iznio je temu Geodetska obrazovanje: državna matura i Bolonjski proces (koju
je predložio D. Medak na sjednici Upravnog odbora).
V. Vučemilović predložio je da bi, pošto se odvijaju pregovori o zajmu, bilo dobro dobiti in
formaciju o tome kako pregovori teku, te što se očekuje od tih zajmova. Ako govorimo o
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srednjoškolskom i fakultetskom obrazovanju, trebalo bi reći tko će koristiti taj kadar te iz
tog aspekta čuti strategiju DGU-e.
J. Donđivić dodala je da u školovanju treba razmišljati o jurisdikciji, a ne samo o inženjer
skom dijelu. Slaže se s Upravnim odborom da tema bude školstvo.
S. Galić predložio je da se ostane pri zaključcima Upravnog odbora. Ako predsjednik Druš
tva dogovori tako s ravnateljem Uprave, na susretima, u popodnevnom vremenu, DGU će
imati svoju sesiju s temom koju će odabrati ravnatelj. Teme koje mi trebamo izabrati ne
trebaju biti vezane za DGU te moraju biti nama interesantne. Programi u srednjoj školi
moraju voditi do državne mature i dati bonus pri upisu na fakultet. Dobro bi bilo dobiti
mišljenje o tome Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa.
Z. Kuten iznio je zaključke sa rasprave Upravnog odbora na kojoj je D. Medak predložio no
sioce tema, vezano za državnu maturu i Bolonjski proces: voditelj za državnu maturu u Mi
nistarstvu, ministar, dekan i profesori sa Fakulteta, ravnatelji svih srednjih škola, ravna
telj, njegov zamjenik i pomoćnici. Svakako bi trebalo čuti mišljenja i prijedloge predsjednika
svih udruga geodeta.
J. Delak podsjetio je da je na sjednici Predsjedništva Zagrebačke udruge geodeta predložena
tema Ovlaštenik i DGU. Međutim, slaže se da tema bude Školstvo u Hrvatskoj i Bolonjski
proces. Predlaže da to bude i jedina tema te da se ne ide previše u širinu, jer svrha susreta
je prvenstveno druženje.
P. Nikolić rekao je kako se 28. 6. 2005. susreo s ravnateljem DGU-e i upoznao ga s održa
vanjem sjednice Predsjedništva i 14. susreta geodeta u Medenoj. Ravnatelj je primio poziv
te se ispričao, jer nije mogao prisustvovati sjednici. Kada se definiraju teme susreta, rav
natelj će biti sa njima upoznat.
Na kraju rasprave jednoglasno je prihvaćen prijedlog Upravnog odbora da tema bude Geo
detska obrazovanje: državna matura i Bolonjski proces.
Temeljem kalkulacija, Upravni odbor predložio je kotizaciju u iznosu od 500,00 kn. Ako
tome dodamo 825,00 kn (tri puna pansiona i svečana večera), cijena pune kotizacije bila bi
1.325,00 kn, za dvokrevetnu sobu. Za one koji nisu članovi HGD-a ta cijena bi bila 1.500,00
kn. Dodatak za jednokrevetnu sobu iznosio bi 150,00 kn. U kotizaciju je uključena naknada
za pozivne referate.
Nakon rasprave predsjedništvo je jednoglasno usvojilo cjenik 14. susreta geodeta u hotelu
Medena u Trogiru.
Prijedlog je da organizacijski odbor susreta sačinjavaju članovi Upravnog odbora HGD-a.
Operativni odbor koji se uglavnom bavi tehničkim stvarima bio bi unutar Udruge geodeta
Dalmacije.
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.

Ad 2) Glavni urednik Geodetskog lista nije mogao prisustvovati sjednici Predsjedništva.
P. Nikolić je objasnio da je naša želja da Geodetski list bude što kvalitetniji, odnosno da sve
s\ranice budu u boji. Stoga je Predsjedništvu dana na uvid ponuda tvrtke Tomagraf po kojoj
15/ nas takvo tiskanje došlo preko 8.000,00 kn godišnje skuplje nego do sada. Mišljenje je da
Društvo može podnijeti taj trošak. Ta ponuda je okvirna, međutim, očekuje se još ponuda.

Ad. 3) U tijeku su razgovori o izradi kvalitetnije Web stranice o čemu će Predsjedništvo biti
informirano kada se dođe do potpunijih podataka.
Sjednica je završila u 20.15 sati.
U subotu je organiziran izlet u Imotski. Nakon razgledavanja Modrog i Crvenog jezera, po
sjete rodnoj kući P. Nikolića i ručka na izvorištu rijeke Vrlike (kod Zdilara), prepuni dobre
"spize'' i dojmova vratili smo se u hotel Medenu na noćenje. U nedjelju ujutro krenuli smo
svojim kućama.

Sandra Supina



194 Vijesti, Geod. list 2006, 3

9. SABOR HRVATSKOGA GEODETSKOGA DRUŠTVA

9. Sabor Hrvatskoga geodetskoga društva održan je u Trogiru 13. svibnja 2006. godine u
hotelu Medena. Saboru je bilo nazočno 126 delegata iz svih županija. Nakon intoniranja
državne himne Sabor je otvorio Petar Nikolić - predsjednik Hrvatskoga geodetskoga dru
štva, te predložio Zlatka Čurika i Mariju Brajković u radno predsjedništvo. Zapisnik je
vodila tajnica HGD-a Sandra Supina.

Slika 1. Sabornici za vrijeme sviranja državne himne.

Nakon što su sabornici prihvatili radno predsjedništvo, temeljem odluke članova predsjed
ništva sa sjednice predsjedništva iz Begova Razdolja predsjednik je predložio:

DNEVNI RED:

1. Otvaranje sabora te izbor radnih tijela
Pozdravna riječ

2. Izvješće o radu HGD-a u mandatnom razdoblju 2004.-2006.
3. Financijsko poslovanje HGD-a za razdoblje 2004.-2006.
4. Izvješće nadzornog odbora
5. Izvješće o Geodetskom listu
6. Rasprava o izvješćima
7. Prihvaćanje izvješća
8. Plan rada za iduće razdoblje 2006-2008.
9. Dodjela priznanja HGD-a.

Pošto je jednoglasno prihvaćen dnevni .red, predsjednik Hrvatskoga geodetskoga društva
podnio je:

IZVJEŠĆE O RADU HRVATSKOGA GEODETSKOGA DRUŠTVA
IZMEĐU OSMOGA I DEVETOGA SABORA

RAZDOBWE OD 15. SVIBNJA 2004. DO 13. SVIBNJA 2006.

Osmi sabor Hrvatskoga geodetskoga društva održan je 15.svibnja 2004. u hotelu "Ivan'' u
Solarisu kraj Šibenika za vrijeme održavanja XIII. susreta hrvatskih geodeta. Toga dana
izabran sam za predsjednika HGD-a na mandatno razdoblje od četiri godine.
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Slika 2. Radno predsjedništvo.

Na istom saboru izabrani su i dopredsjednici: gospoda prof. dr. Damir MEDAK, Zlatko ČU
RIK, Jelica DONĐMĆ, Zlatko KUTEN, Žarko KOMADINA, i Jasminka OBREŽ-ŠPO
LJAR koji su i novi članovi Upravnog odbora. Prihvaćen je predloženi program rada za pe
riod od 2004.-2008. koji sadrži:

1. Organiziranje tajništva Hrvatskoga geodetskoga društva
2. Podjelu poslova unutar članova Upravnog odbora
3. Raspravu o novim sadržajima u srednjim školama i na fakultetima
4. Organizacija III. kongresa o katastru
5. Ostvarivanje veza i kontakata sa zastupnicima u Hrvatskom saboru
6. Geodetski list
7. Organiziranje sastanaka predsjedništva
8. Stvaranje materijalne baze za neovisnost društva.

Tim programom preuzeti su zadaci koje treba izvršiti predsjednik sa članovima Upravnog
odbora.

27. svibnja 2004. godine održana je prva sjednica Upravnog odbora sa zadatkom pripreme
26. sjednice predsjedništva Hrvatskoga geodetskoga društva koja će obuhvatiti tri domi
nantne teme:

1. Izvješće o XIII. susretima hrvatskih geodeta u Solarisu
2. Raspodjelu poslova i radnih zadataka članovima upravnog odbora
3. Pripreme za treći kongres o katastru.

U mjestu Krasno na Velebitu, u prekrasnom ambijentu u blizini svetišta Majke Božje, 18.
lipnja 2004. godine održana je 26. sjednica predsjedništva HGD-a i gostiju.

Izražena je zadovoljstvo organizacijom XIII. susreta, na kojima se okupilo 798 članova i go
stiju HGD-a. Svrha ovih susreta je ispunjena zbog okupljanja tako velikog broja učesnika i
radi toga što je stručni dio koji se odnosio na poljoprivredno zemljište te pomorsko dobro
bio izvanredno dobro pripremljen.

Treba napomenuti da je i financijska strana organizacije susreta bila pozitivna. Nakon po
krića svih troškova organizacije te plaćanja PDV-a, ostala je neto dobit od 123.000 kuna.

Na toj sjednici izvršena je i podjela poslova i radnih zadataka unutar članova Upravnog
odbora:

Prof. dr. Damir MEDAK zaduženje za međunarodne odnose, odnose sa FIG-om; izabran
je za glavnog urednika Geodetskog lista i postao je potpisnik računa
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Zlatko ČURIK zadužen je za poslove članstva i zakonska rješenja te zastupa društvo na
skupovima Koprivnice, Virovitice, Bjelovara i Požege
Žarko KOMADINA zadužen je za članstvo na području Istre, Primorsko-goranske župa
nije i Udruge geodeta Dalmacije, za zakonska rješenja, te zastupa društvo na skupovima
Cakovec, Krapina i Varaždin
Jelica DONĐMĆ zadužena je za novinske članke koje promoviraju HGD, veza je sa
saborskim zastupnicima, te zastupa društvo na skupovima Slavonski Brod, Vukovar i
Osijek
Zlatko KUTEN zadužen je za vezu HGD-a i Komore, potpisnik je naloga za plaćanje ra
čuna, te predstavlja HGD na skupovima Istarske županije, Primorsko-goranske županije
i Dalmacije

• Jasminka-Obrež-ŠPOLJAR zadužena je za sredstva vezana za financiranje Geodetskog
lista i marketing.

Tema koja se odnosila na Geodetski list bila je vezana za financiranje i gubitak Geodetskog
lista koji je za 2003. iznosio oko 48.000 kuna.

Poduzete su inicijative da se financiranje Geodetskoga lista izuzme iz djelokruga rada glav
noga urednika. Naime, do sada se glavni urednik Geodetskoga lista, osim uređivačke politi
ke, bavio i poslovima oko okupljanja novaca za redovito izlaženje Geodetskoga lista. To je
uvelike otežavalo rad glavnog urednika pa je donesena odluka da sva ugovaranja i poslove
oko prikupljanja sredstva za uredno izlaženje Geodetskoga lista preuzme predsjednik i
Upravni odbor. Glavni urednik brine o urednom izlaženju lista i uređivačkoj politici. Uređi
vati Geodetski list veliki je i odgovoran posao i zato oslobađanje jednog mukotrpnog posla
glavnog urednika pozitivno je primljeno kako od strane glavnog urednika tako i od članova
upravnog odbora.

U tom smislu sklopljeni su ugovori o sufinanciranju Geodetskog lista sa Državnom geodet
skom upravom, Komorom, Geodetskim zavodom Osijek i Geofotom.
Najveći dio vremena predsjedništvo je posvetilo pripremama III. hrvatskoga kongresa o
katastru.
Kako je organizacija kongresa veoma složen i skup posao, predsjedništvo nije bilo jedin
stveno oko toga kako organizirati ovaj Kongres. Jedna grupa zalagala se za organiza
ciju Kongresa u režiji isključivo HGD-a, a druga grupa podržavala je ideju za organizaci
jom Kongresa u sklopu sajma INTERGEO East koji se po prvi puta trebao održati u
Zagrebu.
Uvažavajući činjenicu da kontakti sa predstavnicima firme Hinte u tom momentu nisu bili
ni na nivou kontakata, donesena je odluka da se III. hrvatski kongres o katastru organizira
na Plitvicama zbog najpovoljnije ponude koju smo tada imali po pitanju troškova orga
nizacije.
Međutim, na 27. sjednici predsjedništva održanoj 15. listopada 2004. u hotelskom naselju
Solaris došlo je do obrata.
Iako je na 26. sjednici Predsjedništva u Krasnom odlučeno da se III. kongres održi na Plit
vicama, zbog novih okolnosti došlo je do promjene odluke o datumu, mjestu i nazivu kon
gresa. Cinjenica je da HGD samostalno teško može organizirati tako veliki skup, bez potpo
re i učešća Državne geodetske uprave.
Podaci u organizaciji do sada održanih kongresa pokazuju da od 350 učesnika Kongresa
preko 40% učesnika su djelatnici DGU-a.
Na sastanku održanom 20. rujna 2004. u Državnoj geodetskoj upravi sastali su se prof. dr.
Ž. Bačić - ravnatelj DGU-a, prof. dr. D. Medak - potpredsjednik HGD-a, Olaf Freier,
HINTE, te tri predstavnika organizatora izložbe INTERGEO East. Na tom sastanku načel
no je dogovoreno slijedeće:
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• Datum održavanja kongresa: od 7.-9. ožujka 2005. na Zagrebačkom velesajmu
Paralelno i međusobno povezano, na Zagrebačkom velesajmu odvijalo bi se: kongres
(HGD), izložba (HINTE) i savjetovanje (DGU)
Obveze organizatora su slijedeće:
DGU - organizacija savjetovanja i pomoć u organizaciji kongresa
HGD - organizacija kongresa, registracija sudionika, plaćanje koktela dobrodošlice
HINTE - organizacija izložbe, plaćanje najamnine Zagrebačkom velesajmu za sve dvora
ne i nepokretnu tehniku
Prihodi od izložbe idu u korist HINTE-a, a prihodi od registracije i sponzorstva u korist
HGD-a
Registrirani sudionici kongresa imaju pristup izložbi, ali ne i posjetitelji izložbe
Naziv kongresa je III. hrvatski kongres s međunarodnim sudjelovanjem (što je odlučeno
na zadnjoj sjednici Upravnog odbora)
Kotizacija je planirana u visini 1500,00 kuna (do 01. 02. 2005.), 1800,00 kuna (poslije
01. 02. 2005.) i uključuje sve što je i do sada uključivala (sudjelovanje, dokumente, bedž,
kongresnu torbu, koktel dobrodošlice, ulaznice za izložbu INGTERGEO East ... ) + zbor
nik radova s CD-om.

Analizom ovih uvjeta koji su za Hrvatsko geodetsko društvo bili više nego povoljni stvoreni
su uvjeti kakva društvo samo može poželjeti. Posebno treba istaknuti podršku od strane
prof. dr. Ž. Bačića, ravnatelja DGU-a koji se zahvaljuje na pozivu za 27. sjednicu Predsjed
ništva Hrvatskoga geodetskoga društva te se ispričava zbog nemogućnosti da prisustvuje
istoj. Ispred DGU-a delegirao je svog pomoćnika gosp. Ivana Landeka. U nastavku dopisa
iznio je zaključke sa 30. sjednice Kolegija DGU-a u kojima se ističe podrška HGD-u u pri
premi i provedbi kongresa, prijedlog da gosp. Ivan Landek bude član organizacijskog odbora
te zaduženje gosp. Dragana Divjaka da sudjeluje u organizaciji skupa s četvrtinom svog rad
nog vremena. ž. Bačić predlaže, također, da se na kongres i njegovo otvaranje, kao po
časnog gosta, pozove predsjednika FIG-a prof. dr. Holgera Magerla.

Ovime su zapravo započele stvarne pripreme za organizaciju Kongresa te je već tada na moj
prijedlog izvršena i organizacija četiriju odbora i to:
1. Odbor za pripremu i provedbu - bavio bi se općim poslovima i tehničkim stvarima - ko

ordinator je M. Džapo (uz pomoć Z. Kuten, J. Delak, Pozder, A. Sošić, D. Divjak i tajnica)
2. Odbor za marketing i propagandu - osiguranje sponzorstva radi pokrivanja troškova ot

varanja kongresa, organizacije prijema dijela sudionika kod gradonačelnika, kave u
pauzama, izrade plakata, bedža, torba - koordinator I. Landek (uz pomoć Komadina,
Obrež-Špoljar, Čurik, Donđivić)

3. Odbor za odnose Vlada - Ministarstva - Grad Zagreb - koordinatori S. Galić i Ž. Bačić
4. Znanstveno stručni odbor - koordinator D. Medak (uz pomoć Pribičević i S. Frangeš).

Do sada su organizirana dva uspješna kongresa o katastru, 1997. i 2001. g. Organizacijom
ovoga kongresa želimo dostići razinu prethodnih, odnosno želimo biti još uspješniji.
Okolnosti u kojima se organizira III. kongres nešto su drugačije u odnosu na prethodne
kongrese. Te su okolnosti: ulazak Hrvatske u EU koja postavlja određene uvjete, među
ostalim i sređivanje vlasničkih odnosa; pojedine zemlje EU nude svoje usluge i pomoći u rje
šavanju zemljišnika i katastra prema nekim svojim rješenjima; uključivanje Svjetske banke
i međunarodnih institucija u kreditiranju projekta sređivanja zemljišnih knjiga kroz povolj
ni kreditni odnos te ulaganje velikih napora pravosuđa u sređivanju zemljišnika. Donesen je
do sada najambiciozniji program u sređivanju katastra nekretnina za razdoblje od 2001. do
2005. g. u kojem su 4 potprograma značajna za katastar, zemljišnik, ali i za tvrtke, koje
imaju za zadaću te programe realizirati. Vlada je prepoznala značaj katastra i zemljišnih
knjiga te je to honorirala kroz proračun.
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Donesena je odluka o postavljanju baze zemljišnih podataka. Sve su to okolnosti koje pogo
duju da se taj kongres održi u novim i specifičnim uvjetima.
Za razliku od dosadašnjih kongresa, koji su bili koncentrirani uglavnom na katastar, ovaj će
se kongres, radovima i referatima, proširiti na zemljišnik i urbanizam.
Na kongresu će se odvijati nekoliko paralelnih manifestacija. Organizirat će se Savjetovanje
o postupanjima u katastru te Regionalni okrugli stol o zemljišnoj administraciji, na koji su,
od strane DGU-a, pozvani predstavnici nacionalnih zemljišno knjižnih i geodetskih institu
cija Albanije, Bosne i Hercegovine, Bugarske, Crne Gore, Kosova, Mađarske, Makedonije,
Rumunjske, Slovenije i Srbije; predstavnici Projekta zemljišne administracije Bugarske,
Makedonije, Slovenije, Srbije, Crne Gore i Rumunjske; predstavnici zemalja donatora
Austrije, Nizozemske, Njemačke, Norveške, SAD-a; Svedske i Velike Britanije te među
narodne kreditne institucije.
Na ovom se kongresu prvi put, u organizaciji tvrtke HINTE, organizira i sajam informatike
i geoinformatike s međunarodnim sudjelovanjem, INTERGEO East.
Cilj je ovoga kongresa privući pozornost domaće stručne javnosti iz područja katastra i geo
informatike, prometa nekretnina, državne uprave, sudstva, prostornog uređenja, zaštite
okoliša i prostornog planiranja. Također se želi privući pozornost regionalne i europske jav
nosti koja se bavi zemljišnom administracijom i uspostavom nacionalnih geoinformacijskih
sustava i bazom zemljišnih podataka, te svjetske javnosti uključene u međunarodne projek
te u području zemljišnih informacija. Cilj nam je privući svjetske i domaće proizvođače
opreme iz područja katastra i zemljišnika, te tvrtke i savjetnike koji su pokazali interes za
projekte sređivanja katastra i zemljišnih knjiga. Isto tako želimo privući pozornost i na
cionalnih, regionalnih lokalnih političkih subjekata te javnih glasila.
Glavni pokrovitelj ovoga kongresa bit će Vlada Republike Hrvatske, s Ministarstvom pravo
suđa i Ministarstvom zaštite okoliša, prostornog uređenja i graditeljstva kao dopokrovitelji
ma. Čini se sve da ovaj kongres otvori predsjednik Vlade RH, dr. Ivo Sanader. Upućen je i
poziv predsjedniku FIG-a, gospodinu H. Magelu da na kongresu održi uvodnu riječ.
Prvi sastanak organizacijskog odbora Kongresa održan je 29. listopada 2005. Vremenski pe
riod u kojem su se provodile organizacijske pripreme kongresa bio je 1. studeni 2004. do 6.
ožujka 2005. To je vrijeme obuhvatilo i vrijeme blagdana, te Nove godine. U svakom sluča
ju, vrlo kratak rok za pripremu i organizaciju jedne tako velike i značajne manifestacije,
kao što je bio ovaj kongres. Međutim, ovim kongresom napravljena je dobra promocija kata
stra, javnost je bila uključena, suradnja s medijima na višem nivou nego do sada, te je ostav
ljen pozitivan dojam kod stranih, ali i naših gostiju. Politički cilj nam je bio dovesti premje
ra na otvaranje Kongresa, no unatoč njegovoj želji da bude prisutan, okolnosti nisu do
zvolile da on otvori 3. hrvatski kongres o katastru.
No, prisutni su bili predsjednik Ustavnog suda sa nekoliko sudaca Vrhovnog suda, dopred
sjednik FIG-e A. Drees, te ministrice gospođa Dropulić i gospođa Škare-Ožbolt, te predsjed
nik Njemačkog geodetskog društva. Na skup su pozvana 142 političara, i to iz tijela državne
uprave, sudbene vlasti, župani, iz javnih sustava, grada, veleposlanstva, gradonačelnici, s
Geodetskog fakulteta, geodeti i ugledniji uglednici. Odazvalo se 65 gostiju.
Podijeljena je 1000 primjeraka Zbornika 3. hrvatskoga kongresa o katastru. Registrirano je
852 sudionika, od čega imamo 505 sudionika koji su uplatili punu kotizaciju, te 254 sudioni
ka sa jednodnevnom kotizacijom. Tvrtka Hinte sudjelovala je u troškovima organizacije
kongresa sa oko 6400 eura.
Na kongresu se organizirano je više vrsta događanja: 2. postupanje o katastru, Okrugli stol
o zemljišnoj administraciji, Okrugli stol o novom geodetskom datumu i kartografskim pro
jekcijama, sajam Intergeo East, niz poslovnih prezentacija, te predstavljanje knjige "Pomor
ska geodezija" gospodina Baška Pribičevića. Predstavljena su dva referata Ministarstva
pravosuđa.
Što se tiče medija, 12. 01. 2005.g. održan je tzv. Info day kojem su prisustvovali gospoda P.
Nikolić, Ž. Bačić i Frei. Nakon toga je 4. 3. 2005. u organizaciji protokola gradonačelnice,
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održana još jedna konferencija za novinare. Hrvatski radio je, u udarnom terminu, najavio
održavanje Kongresa, objavljen je intervju na radio Sljemenu, te kratko emitiranje na TV
Novoj. Zbog ne dolaska premjera na otvaranje, nismo dobili vijest na 1. programu HTV-a
koja prati protokol premijera.

U organizaciji kongresa bilo je i propusta. Suradnja sa Hinte-om nailazila je na brojne po
teškoće koje su proizlazile iz njihovog neshvaćanja veličine i važnosti ovog kongresa. U bu
dućnosti bi svakako trebalo preciznije određivati odnose u Ugovoru o suradnji. Jedan od ve
ćih propusta bila je kriva procjena dvorana koje su bile premale za sve one koji su htjeli
sudjelovati u događanjima na kongresu. Međutim, te dvorane je zakupila Hinte puno prije
samog početka kongresa te ih je dala nama na raspolaganje. U tom trenutku, te su dvorane
možda i bile dostatne, ali nakon organiziranja protokola (gdje su se pojavili novi momenti),
te pomicanja termina otvaranja kongresa, desila se gužva koja je opravdano izazvala veliko
nezadovoljstvo kod sudionika .

Analizirajući prihodne i rashodne strane 3. hrvatskoga kongresa o katastru, prihod od koti
zacija i sponzorstva iznosi 1.223.213,11 kn. Rashod iznosi ukupno 462.655,84 kn, razlika
prihoda i rashoda 762.557,27 kn, a očekivana dobit, nakon podmirenja još nekih računa,
oko 600.000,00 kn. Nakon oporezivanja, očekivana dobit iznosi oko 450.000 kuna
III. hrvatski kongres o katastru bio je do sada najveći kako po broju učesnika tako i po bro
ju manifestacija koje su se uz kongres događala. Pitanje je hoće li se ikada više na jednom
kongresu okupiti toliki broj učesnika pa, unatoč propustima koji prate ovakvu organizaciju,
Kongres je izazvao pažnju i postigao cilj.

Ono što nismo uspjeli, to je formiranje odbora za zaključke i prezentacija tih zaključaka
prema Vladi i resornim ministarstvima.

Želja Hrvatskoga geodetskoga društva da se to realizira i Zaključci upravnog odbora po tom
pitanju ostali su zakačeni.

Slika 3. Predsjednik HGD-a Petar Niholić podnosi Izvješće o radu.
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Ostale aktivnosti

Hrvatsko geodetska društvo posebno je raspravljalo i analizirala provođenje zakona o pro
stornom uređenju čl. 43., 43.a i 43.b temeljem zahtjeva udruge Primorsko-goranske župa
nije.
Vezano za Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju koji je objavljen
u Narodnim novinama broj 100 od 20. srpnja ove godine, Udruga geodeta primorsko-goran
ske i ličko-senjske županije dostavila je HGD-u (a dala na znanje i Hrvatskoj komori arhite
kata i inženjera u graditeljstvu - gosp. Mikičiću) zahtjev za pokretanje postupka za izmjene
članka 43. i 43.b Zakona.
Naime, izmjenom-članka 43. u potpunosti su promijenjeni uvjeti za provođenje parcelacije
građevinskog z~b1sta (zemljišta unutar granica građevinskog područja i građevinskog
zemljišta izvan t11g područja). Novim odredbama zakona parcelacija se može vršiti isključivo
uz potvrdu tijela nadležnog za izdavanje lokacijske potvrde.
Ono što najviše zabrinjava jeste da se malo tko mogao očitovati o tim promjenama i to je
shvaćena kao packa geodetskoj struci.
Nakon dosta burne diskusije, upućen je dopis ministrici Prostornog uređenja, graditeljstva i
zaštite okoliša gospođi Dropulić o posljedicama koje ta promjena zakona izaziva.

Poglavlje pravne stečevine EU

Dana 18. travnja 2005. g. iz Ministarstva vanjskih poslova i europskih integracija stigao je
dopis sa zahtjevom da Hrvatsko geodetska društvo predloži jednu osobu koja bi se mogla
uključiti u rad radne skupine za poglavlje pravne stečevine Europske unije koja se odnosi
na poslovni nastan i slobodu pružanja usluga (3. poglavlje).
Hrvatsko geodetska društvo je predložilo gospodina Davorina Špoljarića, dipl. ing. geo
dezije.
Vlada RH, Koordinacija za pregovore o pristupanju RH Europskoj uniji, donijela je 13. listo
pada 2005. g. Odluku o imenovanju Davorina Špoljarića članom radne skupine za pripremu
pregovora za poglavlje pregovora - pravne stečevine Europske unije - 3. Pravo poslovnog
nastana i sloboda pružanja usluga.
Poglavlje 3., jedno od sedam Poglavlja - Pravne stečevine EU, otvoreno je za screening u te
kućoj 2005. g. Prva faza screeninga bila je zakazana za 21. i 22. studeni, dok je druga, tzv.
bilateralna faza screeninga predviđena za 15. i 16. prosinca 2005.godine.
Gospodin Špoljarić veoma je aktivan i redovito podnosi izvješća o tim pitanjima.

Dobili smo pozivnicu za seminar "PRISTUPNI PREGOVORI PRINCIPI I PRAKSA" veza
no uz početak razgovora između Hrvatske i E. U.

Delegacija Europske komisije u Republici Hrvatskoj organizirala je jednodnevni seminar s
ciljem pružanja informacija hrvatskom civilnom društvu o principima i procedurama ovog
procesa, te o radnim procesima unutar zemlje koje treba provesti.
Pregovarački tim Europske komisije na čelu sa gospodinom Pierrom MIRELOM, direkto
rom, obuhvatilo je sljedeća pitanja:

Principi i procedure pregovaračkog tima
• Uloga raznih sudionika pregovora (pregovarački tim, Europska komisija, države članice,

Europski parlament
Prezentacija dijaloga civilnog društva

• Posao koja treba obaviti zemlja kandidat.
Na seminaru je naš predstavnik bio gospodin Aldo SOŠIĆ.
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Sudjelovali smo:
2005. na 40. susretima geodeta Krapinsko-zagorske županije u Klanjcu

• Godišnja skupština geodetskog društva Herceg-bosna, od 3.-4. lipnja 2005. u Neumu
Udruga Ličko-Senjske županije, 15. listopada, Gospić - Cerovačke pećine

• Susret Udruge geodeta Dalmacije - Dubrovnik, od 28.-30. listopada
• Udruga geodeta Bjelovarsko-bilogorske županije
• Udruga geodeta Osijek
• Druženje Zagrebačkih geodeta, 2. 12. 2005.
• Godišnja skupština Istarske županije, 3. 12. 2005.
U 2006. bili smo gosti na:
• Godišnjoj skupštini Udruge geodeta Koprivničko-križevačke županije, 21. travnja 2006.
• Godišnjoj skupštini Primorsko-goranske i Ličko-senjske županije, 21.travnja 2006.

MEĐUNARODNIM KONTAKTIMA rukovodi prof dr. DAMIR MEDAK.
2.094, 77 eura obveza prema FIG-i u smislu plaćanja članarine podmirili smo odmah nakon
ispostavljenog računa. To se odnosi i na članarinu sekcije za fotogrametriju

Slika 4. Sudionici na 9. Saboru Hrvatskoga geodetskoga društva.

Aktualnosti

XXIII. Kongres FIG-a i INTERGEO 2006., sajam Munchen, od 8.-13. listopada 2006.
Hrvatsko geodetsko društvo poduprlo je nastojanja Državne geodetske uprave da hrvat
ska geodezija i geoinformatika trebaju biti primjereno predstavljene na Kongresu i na
sajmu.
S obzirom na dimenzije sajma, smatra se da bi pojedinačni nastup mogao proći nezapaženo
te je potrebna jedinstvena prezentacija cjelokupne hrvatske geodezije.
Upravni odbor je odlučio da naši predstavnici budu na kongresu FIG-a koji se održava para
lelno sa sajmom.
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Geodetski list

O Geodetskom listu bit će posebna točka o kojoj će Izvješće podnijeti glavni urednik prof.
dr. Damir Medak.
Ja bih samo želio reći da je ovaj Upravni odbor stvorio sve materijalne uvjete da Geodetski
list bude respektabilni časopis, a kvaliteta lista ostaje na uredništvu kao i njegovo redovito
izlaženje.

Naša web stranica: www.hgd1952.hr.

Dosta vremena i truda uložili smo da dobijemo našu web stranicu neovisnu o stranici koja
je bila u sklopu Geodetskoga fakulteta.
U vrijeme kada naše društvo nije najbolje financijski stajalo, nemjerljiv je doprinos koji je
Geodetski fakultet u okviru svojih materijalnih mogućnosti pružao društvu.
S obzirom da su stvorene financijske pretpostavke, smatrao sam i predložio Upravnom od
boru da se osnuje naša web stranica. Nakon par mjeseci to smo i ostvarili.
Naša stranica tek se počela uređivati i ona će od sada biti redovito održavana.
Na njoj su formirane sljedeće sastavnice:

NOVOSTI
AKTUALNOSTI

• TIJELA HGD-a
Sabor
Predsjedništvo
Predsjednik
Upravni odbor
Nadzorni odbor
Sud časti
Stručni odbori i sekcije

• GEODETSKI LIST
PUBLIKACIJE
ŽUPANIJSKE UDRUGE
FORUM

• STATUT I PRAVILNICI
POVIJEST HGD-a.

Iako naše članstvo još nije u velikoj mjeri vezano uz Internet, mi se nadamo da će se to
stanje iz mjeseca u mjesec mijenjati, a da će u dogledno vrijeme komunikacija biti isključivo
elektronska.
Svi prijedlozi koji idu za tim da se poboljša kako vizualni izgled naše stranice tako i kvalite
ta priloga koji će se na njome nalaziti dobro su došli.

Financijski pokazatelji

Članarina društva nije se mijenjala više od trinaest godina. Ona iznosi 120 kuna koju pri
kupljaju županijske udruge.
Od 120 kuna prikupljene članarine, 63,60 kuna po članu ili 53% pripada Hrvatskome geo
detskome društvu, a 57,40 kuna ili 47% ostaje udrugama. Prikupljena sredstva od same čla
narine su veoma nedostatna i po njima HGD ne bi mogao normalno funkcionirati. Ove go
dine iznos od članarine iznosi 58.341,40 što pokazuje da je 917 članova platilo članarinu. I
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zbog toga su potrebni dodatni napori da se preko organiziranja simpozija, kongresa i
susreta prikupi novac za redovno poslovanje.
Posebna točka dnevnoga reda govoriti će o financijskim pokazateljima. Ovdje ću samo spo
menuti da nikada u povijesti društva ono nije po pitanju financija bolje stajalo. U tom smi
slu navesti ću stanje računa na dan 31. 12 u proteklih deset godina.

DATUM/ GODINA STANJE RAČUNA
31.12.1996. 199.618,89
31.12.1997. 252.942,26
31.12.1998. 245.087,25
31.12.1998. 211.848,51
31.12.2000. 106.576,07
31.12.2001. 102.779,08
31.12.2002. 24.439,47
31.12.2003. 156.205,04
31.12.2004. 553.094,78
31.12.2005. 753.416,08

Treba napomenuti, da fiksni troškovi, kako u smislu održavanja zgrade, računovodstva, taj
ništva te materijalnih troškova stalno su u porastu te skupa sa tiskanjem i uređivanjem ge
odetskoga lista iznose godišnje preko 350.000 kuna.

Nabava i donacije opreme

Hrvatsko geodetska društvo u ovom razdoblju posve je promijenilo zastarjelu opremu sa ko,
jom se nije moglo dalje raditi i gdje je postojala opasnost da se podaci koji se čuvaju trajno
unište. Nabavljen je novi fax uređaj, printer, doniran je novi PC od strane Gradskog zavoda
za katastar grada Zagreba, a za vrijeme kongresa i laptop.

Tajništvo

Hrvatsko geodetsko društvo nije imalo tajništvo organizirano na način da se svakodnevno
vodi briga o poslovima koji su za društvo vezani. Poznato je da su te poslove dugi niz godina
radile studentice koje su studirale na Geodetskom fakultetu. No kako se obim poslova
svakodnevno širio, to je Upravni odbor, a potvrdilo predsjedništvo, donio odluku da se na
4 sata zaposli tajnica.
Dvogodišnje iskustvo pokazalo je i potvrdilo ispravnost te odluke i radom tajnice možemo
biti u potpunosti zadovoljni.

Priznanja

Hrvatsko geodetska društvo donijelo je Pravilnik o priznanjima HGD-a za rad koji članovi
ili institucije mogu dobiti Priznanje za izniman doprinos u radu HGD-a ili promicanje geo
detske struke u društvu kao i Priznanje mladim stručnjacima.
Priznanja su na III. hrvatskom kongresu o katastru dodijeljena Zlatnim (IGEA, Zavod za
fotogrameriju, Geofoto, Geodetski zavod Split, Geoprojekt d.o.o., GISDATA d.o.o, Teb-in
formatika, Infodom, MCS, Turistička zajednica grada Zagreba), Srebrenim (Primat RD
d.o.o., Geodetski zavod Rijeka, Narodne novine, Geoprojekt Rijeka) i Brončanim (Rio grupa,
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ACESS, Top inženjering, INTEGRA GROUP, KING ICT, Hrvatska komora - razred inže
njera geodezije, GEOMATIKA SMOLČAK, PZ Auto) donatorima.
Posebno priznanje dodijeljeno je dugogodišnjem predsjedniku prof. dr. Zdravku Kapoviću za
izniman doprinos u radu HGD-a.
Ove godine priznanja će primiti: Priznanja za izniman doprinos u radu HGD-a te promican
ju geodetske struke i HGD-a u društvu dobili su: Mirko Dumić, Zlatka Šurina, Dušan Dra
gojević, Ante Zujić, Rudolf Kosovec, Franjo Filipović, posmrtno Josip Habek te Gradi
teljsko-geodetska škola u Osijeku za 30. godišnjicu djelovanja.
Novčana nagrada koju društvo dodjeljuje uz ova priznanja iznosi 1.000 kuna.
Održano je 8 sjednica Predsjedništva, od toga dvije u proširenom sastavu i to:
• 26. sjednica predsjedništva održana je 18. lipnja 2004. u mjestu Krasno na Velebitu
• 27. sjednica predsjedništva održana je 15. listopada 2004. u Šibeniku u hotelskom naselju

Solaris
• 28. sjednica predsjedništva održana je kao zajednička sjednica Organizacijskog odbora

III. hrvatskoga kongresa o katastru s međunarodnim sudjelovanjem i Uredničkog odbora
geodetskoga lista 14. prosinca 2004. u Zagrebu
29. sjednica predsjedništva održana je 24. veljače 2005. u Zagrebu

• 30. sjednica predsjedništva održana je 14. travnja 2005. u Zagrebu
• 31. sjednica predsjedništva održana je 23. rujna 2005. u hotelu Medena kod Trogira
• 32. sjednica predsjedništva održana je kao zajednička sjednica Upravnog odbora, Nadzor-

nog odbora i Uredničkog odbora Geodetskog lista u Zagrebu 16. prosinca 2005.
• 33. sjednica predsjedništva održana je 7. travnja 2006. u Begovu Razdolju.
Broj osoba po sjednici kreće se od 20 do 55 u ovisnosti koji se skup održava.
K tome treba pridodati devet sjednica Upravnog odbora i devet sjednica Organizacijskog od
bora III. hrvatskoga kongresa o katastru.

Zaključak

Kroz ove dvije godine koliko ste nam ukazali povjerenje, mi smo se trudili da Program kojeg
smo zacrtali od VIII. sabora ispunimo u potpunosti.
Uložen je veliki trud kako mene tako i članova Upravnog odbora i Predsjedništva da ispuni
mo i konsolidiramo Hrvatsko geodetska društvo kako u organizacijskom tako i u materijal
nom pogledu. Na vama je da iskažete dobronamjerne kritike, dadete nove prijedloge koji će
pomoći da ciljevi programa za razdoblje 2006.-2008. budu u potpunosti realizirani.

Trogir, 13. svibnja 2006.

Predsjednik Hrvatskoga geodetskoga društva
Petar NIKOLIĆ, dipl. inž. geodezije
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Nakon izvješća o radu predsjednik je podnio i izvješće o financijskom poslovanju:

IZVJEŠĆE
o financijskom poslovanju

HRVATSKOGA GEODETSKOGA DRUŠTVA
Zagreb, Berislavićeva 6, od 01.01. - 31.12.2004. godine

Na temelju financijskih pokazatelja te računovodstvenih podataka od 01.01.-31.12.2004. go
dine, HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO realiziralo je slijedeći financijski rezultat:

I. PRIHODI
Red. br. STRUKTURA PRIHODA

1. Ministarstvo za Geodetski list
2. Prihodi Geodetskog lista
3. Prihodi od članarina
4. Prihodi od XIII. susreta Solaris
5. Prihodi od sponzorstva
6. Prihodi za III. hrvatski kongres o katastru
7. Prihodi od kamata

UKUPNI PRIHODI

II. RASHODI
Red. br. STRUKTURA RASHODA

1. HT - troškovi
2. Grafičke usluge, usluge uveza, tiska
3. Najam pasi. prostora i smještaj (Solaris - Šibenik)
4. Aut. honor., ug. o djelu (neto, porez, prirez, dop.),

Student servis
5. Knjigovodstvene usluge
6. Izdaci za službena putovanja (dnevnice i put. tr.)
7. Troškovi reprezentacije (Solaris - Šibenik)
8. Izdaci platnog prometa i bankovne usluge
9. PDV iz računa za reprezentacije za vlastitu potrošnju

1 b Članarine domaćim i stranim udrugama,
pretplate na časopise

11. Izdaci za potpore, donacije, sponzorstva
12. HP-poštarina i ostale prijevozne usluge
13. Materijalni troškovi (ured. materijal i dr.)
14. Izdaci za nabavu sitnog inventara (mobitel)
15. Intelektualne usluge (prijevodi)
16. Ostali porezi i takse; ostali troškovi

(kamate, provizije, tečajne razlike)
UKUPNO RASHODI

22.061,00 kn
61.064,56 kn
80.918,80 kn

662.041,64 kn
25.954,00 kn

287.058,74 kn
1.437,12 kn

1.140.047,11 kn

7.513,43 kn
101.121,94 kn
439.982,93 kn

82.959,59 kn
12.000,00 kn
13.444,40 kn
50.951,22 kn

1.718,84 kn
5.496,16 kn

5.835,36 kn
19.000,00 kn
28.115,65 kn

7.464,76 kn
14.637,44 kn

480,00 kn

10.457,13 kn
801.178,85 kn
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REKAPITULACIJA
PRIHODI
RASHODI
DOBITAK

1.140.047,11 kn
801.178,85 kn
338.868,26 kn

III. STANJE SREDSTAVA NA ŽIRO RAČUNU NA DAN 31.12.2004. godine
Stanje na žiro računu broj 2360000-1101433512, otvorenom kod Zagrebačke banke d.d. na
dan 31.12.2004. godine, iznosi 553.094, 78 kn.

Predsjednik HGD-a
Petar Nikolić, dipl. ing. geod.

Izvješće Nadzornog odbora podnio je član NO gospodin Davorin Špoljarić, dipl. ing. geod.

Slika 5. Dauoriri Špoljarić.

IZVJEŠĆE NADZORNOG ODBORA ZA IX. SABOR HGD-a
MEDENA, 13.05.2006. GODINE

Nadzorni odbor je održao svoju sjednicu 07.04.2006. godine u Begovu Razdolju (Gorski ko
tar) u sastavu:

Aldo Sošić - predsjednik
• Davorin Špoljarić - član
• Ali Bakija - član
• Stanko Pervan - član.
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Nakon uvida u izvješće o financijskom poslovanju HRVATSKOGA GEODETSKOGA
DRUŠTVA u mandatnom razdoblju 2004.-2006., te nakon uvida u odluke koje su se donosi
le, Nadzorni odbor je donio:

ODLUKU
da se financijsko poslovanje HGD-a vodilo prema važećim propisima kao i da su se i odluke
donašale prema Statutu i prema zakonskim propisima.
Slijedom iznijetog

PREDLAŽEMO
Saboru da prihvati ovo izvješće.

Predsjednik Nadzornog odbora:
Mr. se. Aldo Sošić, dipl. ing, geod.

Glavni urednik Geodetskoga lista prof. dr. se. Damir Medak podnoseći izvješće o Geodet
skom listu rekao je:
U proteklom razdoblju je novo uredništvo Geodetskog lista uspostavilo njegovo redovito
izlaženje: objavljeni su svi brojevi iz 2005. godine, a tematski broj o obrazovanju geodeta,
1/2006, podijeljen je na ovom skupu. Svom prethodniku, prof. dr. se. Stanislavu Frangešu
zahvaljujem na prenesenom iskustvu i nesebičnoj pomoći u prvim mjesecima obavljanja
dužnosti glavnog urednika. Zahvaljujući potpori Upravnog odbora i Predsjedništva Hrvat
skoga geodetskog društva, započet će se s tiskanjem cijelog Geodetskog lista u boji, čime će
se omogućiti još kvalitetnija prezentacija kako znanstvenih i stručnih sadržaja, tako i aktiv
nosti Društva.

Slika 6. Prof. dr. se. Damir Medak.
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Geodetski list je registriran na Portalu znanstvenih časopisa Republike Hrvatske, gdje svi
članovi HGD-a i drugi zainteresirani čitatelji mogu naći naslove i sažetke članaka svih bro
jeva iz 2005. i 2006. godine, a u budućnosti i sadržaje ranijih brojeva. Na taj je način Geo
detski list dobio svoju ažurnu dvojezičnu mrežnu stranicu.
Adresa glasi: http://hrcak.srce.hr/index.php?show=casopis&id_casopis= 69
Pravodobno je podneseno izvješće Ministarstvu, znanosti, obrazovanja i športa, koje Geo
detskom listu u posljednje vrijeme daje zaista značajnu financijsku potporu. S obzirom na
nove, visoke kriterije koje moraju ispuniti časopisi s potporom Ministarstva, vjerujem se da
ćemo kao Uredništvo učiniti sve kako bi Geodetski list bio još kvalitetniji, a sve vas pozivam
da svojim prilozima pridonesete njegovoj raznovrsnosti i zanimljivosti najširem krugu čita-
telja. . +...
Sva izvješća dana su na raspravu i jednoglasno su prihvaćena, a potom je predsjednik
izložio novi program rada za naredno razdoblje:

PROGRAM RADA HRVATSKOGA GEODETSKOGA DRUŠTVA ZA RAZDOBLJE
2007.-2008.

Održavanjem 14. susreta DANI HRVATSKIH GEODETA u hotelskom naselju Medena kod
Trogira završava se dvogodišnji ciklus Programa kojeg smo zacrtali u Solarisu svibnja 2004.
godine.
Sljedeći ciklus temelji se na ciljevima određenim člankom 5. Statuta te okolnostima trenut
ka, potrebama članstva te prijedlozima Udruga i pojedinaca.
l. PROMICANJE GEODETSKE STRUKE I ZNANOSTI

Unutar Ministarstva prostornog uređenja i graditeljstva te drugih ministarstava
• Povezivanje sa srodnim strukama unutar HIS-a
• Međunarodna suradnja sa susjednim državama te članicama Europske unije
• Sudjelovanje u radu FIG-a
2. SUDJELOVANJE U DONOŠENJU ZAKONA I DRUGIH PROPISA
3. RAZVIJANJE I POTPORA ODBORIMA I SEKCIJAMA TEMELJENIM

NA PROGRAMIMA FIG-a TE DRUGIM PROGRAMIMA
4. SURADNJA SA KOMOROM
5. IZDAVANJE GEODETSKOGA LISTA I DRUGIH PUBLIKACIJA
6. POMAGANJE U RADU ŽUPANIJSKIH UDRUGA
7. ORGANIZIRANJE SUSRETA I SIMPOZIJA

obilježavanje 55 godina postojanja HGD-a
simpozij o inženjerskoj geodeziji DUBROVNIK 2007.

• XV. susreti DANI HRVATSKIH GEODETA 2008. - Rovinj.
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Nakon što su prihvaćena sva Izvješća i program rada, gospodin Josip Delak, dipl. ing. geod.
pročitao je obrazloženja o dodjeli

PRIZNANJA HRVATSKOGA GEODETSKOGA DRUŠTVA
USTANOVAMA I POJEDINCIMA DODIJELJENA

NA 9. SABORU U TROGIRU
HOTEL MEDENA, 13. SVIBNJA 2006.

GEODETSKA TEHNIČKA ŠKOLA ZAGREB

1939. godine otvorena je Državna srednja tehnička škola u Zagrebu sa geometarskim odje
lom za školovanje budućih geometara i od tada se kontinuirano do danas odvija srednjoškol
sko obrazovanje geodetskih tehničara, a sljedbenik ove škole je naša Geodetska tehnička
škola.
Geodetska tehnička škola pod raznim imenima, lokacijama i duljinom trajanja obrazovanja
djeluje do danas.
Osamostaljenjem Republike Hrvatske 1991. godine djeluje samostalno pod nazivom Geodet
ska tehnička škola.
U školi je zaposlena 38 djelatnika, a od toga je 27 nastavnika. Geodetsku struku predaje 12
stručnih nastavnika - diplomiranih inženjera od kojih su svi, prije zaposlenja u školi, radili
u gospodarstvu u području struke koju predaju. Dva djelatnika su magistri znanosti. Tri na
stavnika struke su savjetnici, a jedan nastavnik iz općih predmeta je mentor.
Škola godišnje upisuje oko 100 učenika (tri ili četiri razreda, ovisno o interesu), što znači da
smo do sada upisali oko 1600 učenika. Godišnje u prosjeku maturira 60 učenika.

Slika 7. Predsjednik HGD-a dodjeljuje priznanje Biserki Mauer
ravnateljici GTS-Zagreb.
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Škola je stvarala svoj ugled kroz različite aktivnosti:
u rujnu 1995. godine Državna geodetska uprava je na zahtjev Škole uvrstila opažački tim
Geodetske tehničke škole u kampanju CROREF'95 tijekom koje je u dvorištu škole po
stavljena jedna od devet referentnih točaka državne GPS mreže

• 1995. godine Državna geodetska uprava u suradnji sa Geodetskom tehničkom školom
održava u školi niz tečajeva pod naslovom "Poboljšanje kvalitete i ispravak katastarskih
planova u postupku prijelaza na medni katastar"
od 1996. godine prva srednja škola u Hrvatskoj članica CARNET-a (Hrvatske akademske
i istraživačke mreže). Škola ima svoj poslužitelj i svoju domenu www.geoskola.hr. Zajed
ničkim radom učenika i nastavnika uskoro je umrežena cijela škola
u Nacionalnom Izvješću o razvoju obrazovanja u Republici Hrvatskoj koji je Zavod za
školstvo priredio šk. god. 2000/01. za Međunarodni institut za obrazovanje UNESCO-a
priložen je školski kurikulum Geodetske tehničke škole
učenici Geodetske tehničke škole svake godine sudjeluju u dva međunarodna projekta:
ekološki znanstveno-edukativni projekt GLOBE i telekomunikacijski edukativni projekt
za škole "This is our Time" koji se odvija pod pokroviteljstvom UNESCO-a. Na ovom
projektu škola je imala zapažene rezultate, a povodom ovih uspjeha u svibnju 2000. godi
ne Hrvatsko geodetskog društvo na Danima hrvatskih geodeta Skali dodijelilo je nagradu
i priznanje, za promicanje geodetske struke u društvu
gradski ured za obrazovanje i šport 2000. godine odabrao je Geodetsku tehničku školu da
zastupa grad Zagreb na međunarodnom web kampu u gradu Mainzu
2002. godine organizira proglašenje Pravednika među narodima 2002. godine. Projekt je
ostvaren uz pomoć Uprave za međunarodnu prosvjetnu suradnju Ministarstva prosvjete i
športa Republike Hrvatske, Gradskog ureda za obrazovanje i šport i Ureda gradonačelni
ka grada Zagreba. Svečanost je održana pod pokroviteljstvom predsjednika Republike
Hrvatske - Stjepana Mesića
U sklopu rada s nadarenim učenicima pokrenut je projekt GIS srednjih škola grada Za
greba koji je inicijalna financiralo Ministarstvo znanosti, prosvjete i športa.

30 GODINA RADA GEODETSKE ŠKOLE U OSIJEKU

Društvo geodeta Slavonije i Baranje, ocjenjujući potrebu za geodetskim kadrovima, iniciralo
je školovanja za zvanje geodetski tehničar. Bio je to pokušaj da se nedostajući stručnjaci na

Slika 8. Drago Obradooić, dipl. ing. geod. zahvaljuje na priznanju.
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području Slavonije i Baranje iškoluju i stručno osposobe za geodetske poslove vlastitim
stručnim snagama.
Školovanje je započelo školske godine 1976/77. osnivanjem geodetskog odjeljenja u sklopu
Građevinskog školskog centra u Osijeku. Te je godine upisan prvi naraštaj učenika. Preda
vači stručnih predmeta bili su stručnjaci iz geodetskih organizacija koje su i donirale in
strumentarij i pribor. Tijekom godina kao predavači su se izmjenjivali razni stručnjaci iz
privrede, a konstante geodetske škole bili su redovni profesori Dragutin Obradović i Ivan
Ga!. Oni su odgovorni posao odgoja novih geodetskih naraštaja radili s mnogo truda, odgo
vornosti i ljubavi prema struci. Kvaliteta stručnog znanja i odnos prema radu geometara
proizašlih iz njihovih školskih klupa najbolje to potvrđuju. 1998. godine profesor Obradović
osmislio je i realizirao izdavanje "malog zbornika sjećanja" kojeg su svojim tekstovima
ispunili bivši učenici škole i na taj način pokazali da veza škole i učenika ne prestaje ni
dvadeset godina poslije.
Današnji naziv škole Graditeljsko - geodetska škola Osijek pokazuje kako je školovanje geo
metara u Osijeku imalo i svoju budućnost.

ANTE ZUJIĆ

Rođen u Imotskim Poljicima, gdje je završio pučku školu, a nastavlja gimnaziju u Imotskom
i Sinju.

Želio je postati građevinar, a usput je podnio molbu u nepoznato zanimanje geometar.
Dolaskom u Zagreb prvo je pristupio u građevinsku, ali je htio vidjeti što mu ga to znači
geodetsko?

Prvi sat nastave je kao upoznavanje održao prof. Jemrić, drugi Apsen, koji su kod učenika
prvog razreda otvorili horizonte temeljne struke svim ostalim tehničkim strukama, a i rad
u prostranstvima prirode odlučili su da je postao geometar.
Zagreb prenapučen školama, a Pula srušena i napuštena pri kraju prve godine otvara Geo
detski tehnikum, gdje su u zajednici živjeli i učili profesori i đaci. Osim učenja, subotom
i nedjeljom radili su na čišćenju ruševina i izgradnji prometnica. Za vrijeme ljetnih praz
nika, kao i na kraju školovanja, s iskusnim terencima obavljali su praksu okp Pule,
Hidro-elektrane Lokve, nivelmanom od Senja preko Velebita i na kraju Izmjera grada
Petrinje.

Slika 9. Zujić Ante.
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Prvo zaposlenje i dalje praktično školovanje nastavlja na Novoj izmjeri grada Splita pa tra
siranju željezničke pruge Split - Livno - Sarajevo. Tu je prošao sve ono što jedan mladi
geometar treba naučiti uz rad.
Nastavlja rad u organima uprave grada Splita - Uprava za urbanizam i imovinsko pravni
poslovi. Završava pravni studij.
Ostatak radnog vijeka nastavlja u Upravi za katastar i geodetske poslove Split. I tu vodi od
jel za rad sa organima uprave i pravosuđa na način, da se ni jedna aktivnost ostalih struka
ne može obavljati bez geodetskog stručnjaka.
Voli svoju struku i ljude u njoj, koje veže druželjubivost, povezanost, pa je već od prvog za
poslenja aktivan društveno u DIT-a i Društvu geodeta Split i Dalmacije, a postaje i delegat
u Republičkom udruženju geodeta. Tajnik je Udruge Split i Dalmacije, a sedamdesetih je
izabran za Predsjednika Geodeta Hrvatske u čijem se mandatu prelazi na kolektivno uprav
ljanje. Po službenoj dužnosti je član predsjedništva tadašnje države.
Aktivno učestvuje u društvenim i tematskim skupovima sa pisanim prilozima.

Od društvenih priznanja izabran je za zaslužnog i počasnog člana Udruge geodeta, a tako i
priznanje Udruge saveza geodeta.
I danas je aktivan u Splitsko - dalmatinskoj županiji kao sudski vještak za geodeziju, gdje
izdašno koristi svoje bogato iskustvo svestranosti geodeta i pravnika, a iznad svega je ljubi
telj svoje struke i svih onih koji joj pripadaju.

DUŠAN DRAGOJEVIĆ

Dušan Dragojević je rođen 1940.godine u Petrovoj Slatini, tadašnjoj općini Osijek. Geodet
sku tehničku školu završio je 1960. godine u Zagrebu, a potom školujući se uz rad, završio
je višu građevinsku školu, a 1982. je diplomirao na Geodetskom fakultetu u Zagrebu. Godi
ne 1991. na Geodetskom fakultetu u Zagrebu obranio je magistarski rad "KOMASACIJA
ZEMLJIŠTA U SLAVONIJI I BARANJI".
Radni vijek je Dušan Dragojević započeo u Geodetskom zavodu Osijek (tada Ured za novu
izmjeru). Godine 1976. prelazi u "Vodovod" gdje na mjestu rukovoditelja Geodetske službe
ostaje do mirovine.
U Geodetskom zavodu je Dušan Dragojević radio na poslovima premjera, komasacije zem
ljišta, osnovnoj državnoj karti, fotogrametriji te inženjerskoj geodeziji (ceste, npr. autoput
Zagreb - Karlovac, obilaznicu Osijek, kolektor i drugi geodetski poslovi).

Nakon što je u Geodetskom zavodu "ispekao zanat", Dušan Dragojević kao zaposlenik "Vo
dovoda" osniva Katastar podzemnih instalacija (vodovoda i kanalizacije), rješava imovinske
slučajeve prilikom otkupa izvlaštenja i osnivanja prava služnosti. Na kraju ustrojava GIS
vodoopskrbnog sustava vodovoda i kanalizacija.
Tijekom svog radnog vijeka Dušan Dragojevića bio je član predsjedništva Društva geode
ta Slavonije i Baranje, potom od 1984. do 1991. bio je član predsjedništva Saveza dru
štva geodeta Hrvatske, a od 1984. do 1988. bio je predsjednik Društva geodeta Hrvatske.
Od 1995. godine do 2005.godine bio je član predsjedništva Društva geodeta Slavonije i
Baranje.
Radni vijek je kolega Dragojević završio krajem 2005. godine. Vezu sa strukom je nastavio
kao sudski vještak geodetske struke.
Tijekom cijelog svog radnog vijeka gospodina Dušana Dragojevića je odlikovao entuzijazam
i samoprijegor u radu, interes za nova stremljenja u struci te strpljenje i razumijevanje za
prijatelje, te je spremnost za pomoć mlađim kolegama.
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ZLATKO ŠURINA, dipl. ing. geod.
Zlatko Šurina rođen je 1946. godine u Zagrebu, gdje je završio osmogodišnju školu i Gimna
ziju, a godine 1971. diplomirao na Geodetskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu. Poslijedi
plomski studij iz područja inženjerske geodezije upisao je 1978. god. pri Geodetskom fakul
tetu Sveučilišta u Zagrebu. Od 1984. godine stalni je sudski vještak pri Okružnom sudu u
Zagrebu, razred geodezija.
1971. godine zaposlio se u Geodetskom zavodu Grada Zagreba gdje je radio kao Voditelj
odjela za inženjersku geodeziju, da bi od 1985. godine obnašao dužnost Direktor Geodet
skog zavoda Grada Zagreba.
U cilju unapređenja struke, a poznavajući vrijednost geodetske struke u razvoju Grada Za
greba 1988. godine je inicirao uspostavu GIS sustava Grada Zagreba. Kao rezultat te inici
jative došlo je do objedinjavanja Geodetskog zavoda Grada Zagreba i Gradskog zavoda za
katastar i geodetske poslove Grada Zagreba.
Od tada obavlja poslove vezane uz razvoj i uspostavu GIS sustava katastra i Grada Zagreba,
na poslovima Načelnika odjela za Zemljišno informatički sustav, zatim Pomoćnika pročelni
ka za geodetske poslove i Zamjenika pročelnika u Gradskom zavodu za katastar i geodetske
poslove Grada Zagreba. Danas je savjetnik pročelnika u Gradskom zavodu za katastar i
geodetske poslove Grada Zagreba.

Slika 10. Zlatko Šurina.

U svojem stručnom radu stekao je velika iskustva u obavljanju inženjersko geodetskih rado
va, izrade geodetskih elaborata, te se kontinuirano educirao u području primjene računal
nih tehnologija unutar geodetsko katastarske struke.
Stečenim iskustvom i poznavanjem GIA i računalnih sustava, pokrenuo je realizaciju Pro
jekta "Digitalni model katastra Grada Zagreba", koji projekt je danas u potpunosti saživio i
služi kao temelj GIS-a Grada Zagreba.
U ovom trenutku također je uključen u realizaciju Projekata koji imaju za cilj sređivanja
geodetsko katastarskih baza podataka kao i povezivanje zemljišnih knjiga i katastra ne
kretnina.
Budućnost razvoja geodetsko katastarske struke na području Grada usko je vezana uz raz
voj i viziju naše budućnosti, a za dobrobit korisnika podataka. Svi dosadašnji projekti koji
su vođeni imali su cilj formiranja i uspostave optimalnog sustava u održavanju i korištenju
geodetsko katastarskih podataka, kako za građane tako i za sva upravna tijela koja te
podatke u bilo kojem segmentu koriste.
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Aktivni je član Hrvatskoga geodetskoga društva od njegovog osnutka i učesnik njegovog
osnivanja.
U studenom 1993. godine jedan je od osnivača udruge Grada Zagreba i Zagrebačke županije
(danas Zagrebačke udruge geodeta) kada je izabran za prvog Predsjednika udruge koju
funkciju je obnašao u dva mandata odnosno do svibnja 2002. godine kada na vlastitu inicija
tivu predlaže da se mladi kolege više uključe u rad, te nastavlja svoj rad u Predsjedništvu
udruge kao dopredsjednik.
Kroz rad u Zagrebačkoj udruzi geodeta posebno se zalagao za informiranje članstva o zbi
vanjima unutar geodetsko katastarske struke. Tako je uveo i organizirao praksu prezenti
ranja novih tehnologija koje geodetsko katastarska struka danas koristi u redovitom radu,
zatim stručne sastanke na kojima su eminentni stručnjaci iznijeli svoje radove, a posebno je
bio aktivan na organiziranju stručnih sastanaka kojima je bio cilj upoznavanje članstva sa
normativnim aktima struke, Zakonima i pravilnicima, čime je stvorena mogućnost da član
stvo aktivno učestvuje u donošenju nekih odluka vezano uz struku.
Tijekom rada u Zagrebačkoj udruzi geodeta, uložio je mnogo truda na afirmaciji struke i bio
sudionikom mnogih aktivnosti unutar udruge kao i HGD-a. Osim stručne aktivnosti osobi
to je smatrao važnim da članstvo bude informirano, da međusobno izmjenjuje informacije i
da se stvori pozitivno ozračje među članstvom, te je uveo godišnje susrete članova udruge
"Dani Zagrebačke udruge geodeta", koji su postali tradicionalni i na kojima su osim dru-
ženja održavane stručne prezentacije. •
Član je Skupštine Hrvatskoga inženjerskoga saveza kao predstavnik HGD-a.

FRANJO FILIPOVIĆ

Kolega Franjo Filipović rođen je u Krmpotama, općina Novi Vinodolski, 1939. godine.
Osmogodišnju školu završio je u Novom Vinodolskom. 1954. god. upisao je Geodetsku teh
ničku školu u Zagrebu koju je završio 1959. godine. Iste godine zaposlio se u Republičkoj
geodetskoj upravi - Ured za novu izmjeru Rijeka.
U Uredu za novu izmjeru koji tijekom vremena postaje Zavod za izmjeru, a potom Geodet
ski zavod provodi svoj cijeli radni vijek (40 godina) do umirovljenja 31.12.1999. godine.
Da bi se mogao sagledati provedeni radni vijek u Zavodu potrebno je prikazati samo naj
važnije radove i izvršene zadatke:

poligonizacija i nova izmjera grada Zagreba
• ortog. i tahimetrijsko snimanje drugih katastarskih općina

fotogrametrijske izmjere k. o.
• trasiranje cesta
• geodetski radovi na izgradnji rafinerije Urinj tankerske luke, luke za rasute terete u

Bakru, Koksare i Aerodroma Krk
• radovi na kontroli brane Kruščica, HE Senj, kontrola tunela HE Senj

radovi na terestričkoj fotogrametriji, osnivanje ekipa za crtanje, izradu planova i elabora
ta nove katastarske izmjere, te dešifražu, izradu i predaju ODK 1:5000. Navedenom eki
pom je rukovodio dvadeset i sedam godina
izrada elaborata pripremih i istraživačkih radova na snimanju kopna i morskog dna za
polaganje 110 KV podmorskog kabela otočne veze na lokacijama: Silba, Korčula, Lastovo,
Pelješac i Mljet

• u svojstvu savjetnika za ODK 1:5000 surađivao na izradi digitalne ODK i TK 1:25000.
Sve nabrojene zadatke kolega Filipović je izvršavao profesionalno i na zadovoljstvo in
vestitora.
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Slika 11. Franjo Filipouić.

Uz obaveze na radnom mjestu aktivno se bavi i društvenim radom. Početak je prvi susret
geodeta Regije na Plitvicama 1964. god. Uskoro postaje istaknuti član Društva geodeta i su
organizator geodetskih susreta koji na našoj Regiji postaju tradicionalni. Tijekom dvadeset i
pet godina sudionik je svih susreta geodeta naše regije.
Delegat je Društva na godišnjim skupštinama Hrvatskoga geodetskoga društva. Član je
organizacijskog odbora susreta geodeta 1990. god. u Opatiji.
U Izvršnom odboru društva obnaša razne funkcije tijekom proteklih godina rada Društva iz
kojih proizlaze razni zadaci koje sa zadovoljstvom izvršava.

RUDOLF KOSOVEC

Rođen sam 21. svibnja 1932. godine u Konjšćini, gdje sam završio osnovnu školu. Gimnazi
ju upisujem u Zajezdi, a zatim prelazim u Varaždinsku gimnaziju gdje sam maturirao na
srednjoj Geodetskoj školi u Zagrebu.
~53. godine zapošljavam se u Uredu za novu izmjeru u Rijeci. 1962. godine, ured se pre
imenovao u Zavod za izmjeru zemljišta i postaje ustanova sa samostalnim financiranjem.
1966. godine Zavod mijenja ime u Geodetski zavod Rijeka, pod kojim imenom djeluje i
danas.
Sve to vrijeme bio sam zaposlenik te tvrtke.
Moje prvo radno mjesto bilo je na izmjeri grada Zadra i to 1953. godine. Na izmjeri grada
Rijeke, zajedno sa svojim kolegama radim od 1954. do 1956. godine, a zatim prelazimo u
Istru, gdje radimo na izmjeri Labina. Od 1958. do 1962. godine radim na izmjeri Pule 1964.
godine.
Osim izmjere zemljišta radio sam i na reviziji katastarskih podataka i izlaganju katastar
skih podataka. Tako sam dakle u operativi geodetske djelatnosti radio od 1953. do 1966.
godine.



216 Vijesti, Geod._ list 2006, 3

Kako je moj rad po mojim pretpostavljenima bio cijenjen i ocijenjen kao vrlo stručan, stekao
sam uvjete i pri Saveznoj geodetskoj upravi položio ispite i stekao višu stručnu spremu.
1966. godine izabran sam za direktora Geodetskog zavoda, na kojoj dužnosti sam ostao do
1982. godine. To je vrijeme kada Geodetski zavod postiže zapažene poslovne rezultate i po
staje najprofitabilnijom geodetskom tvrtkom u bivšoj državi.
Naš Zavod prvi uvodi elektronsku obradu fotogrametrijskih snimanja podataka pri izgrad
nji i projektiranju cesta, obračune iskopa i nasipa te izjednačenje prijenosa masa.
Najznačajniji radovi Zavoda su u to vrijeme radovi snimanja radi izgradnje industrijskih
objekata i cesta, te snimanja mora radi izgradnje luka i marina.
Član društva geodeta Rijeka sam od 1954. godine, od kada sam i član Upravnog odbora i to
do 1962. godine. Tada rad društva zamire, a obnavlja se 1967. godine. Od tada sam aktivno
sudjelovao u radu Društva, kojim sam predsjedavao od 1978. do 1981. godine. Od 1980. do
1983. godine bio sam predsjedavajući Saveza društva geodeta Hrvatske. Radi zdravstvenih
razloga povlačim se iz društvenog života. U mirovini sam od 1989. godine.
Danas, opisujući svoj životopis i evocirajući svoje uspomene na više od 50 godina rada, s ra
došću se sjećam da se život nas geodeta nije sastajao samo od rada.
U to je vrijeme bilo malo stručnjaka naše struke, svi smo se međusobno poznavali, družili i
poštovali. Naš život na terenu sastojao se osim rada i od šala i smijeha.
Problemi su se rješavali zajednički, bili smo jedan drugom potpora. Mnogi od njih danas
nisu među nama, ali ih vrijeme nije izbrisalo iz naših sjećanja.

MIRKO DUMIĆ

Rođen sam 11. 10. 1945. godine u Smerovišću kraj Samobora od oca Mirka i majke Vjeko
slave, r. Kurtalj. Djetinjstvo sam proveo u zajedničkoj brojnoj obitelji Dumić u Smerovišću
gdje sam krenuo u školu. Osmogodišnju školu završio sam u Samoboru u kojem sam poha-

Slika 12. Mirko Dumić.
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đao i gimnaziju i maturirao 1964. godine. Iste godine upisujem Geodetski fakultet u Zagre
bu, kojeg sam diplomirao 1971. godine sa vrlo dobrim uspjehom na temu "Idejni projekt ce
ste I. reda Karlovac - Split (Lička varijanta) sa probojem tunela kroz Sv. Rok".
Kao pripravnik zapošljavam se u Općinskoj upravi za katastar Samobor 1973. godine, te se
nakon položenog državnog ispita zapošljavam i radim na inž. tehničkim i katastarskim po
slovima. 1975. godine uključen sam u organizaciju i izvršenje poslova kod nove izmjere u
općini Samobor.
Tokom svih godina rada radio sam na vještačenjima za sud, sudjelovao sam u radu različi
tih komisija za potrebe tijela uprave. 1978. godine samostalno radim na osnivanju katastra
vodova za područje tadašnje općine Samobor sve do 1984. god., a uz to radim na najsloženi
jim poslovima za potrebe projektiranja urbanističke regulative.
l. svibnja 1985. godine imenovan sam rukovoditeljem Odjela za katastar Samobor i odmah
vodim projekt prelaska na AOP katastarskog operata, koji je 1991. god. okončan i odmah
nakon preseljenja u novi prostor u centru grada (sadašnji), izvršeno je priključenje na
CAOP-a, čime je postignut visoki stupanj ažurnosti u radu i povezanost sa službama u gra
du Zagrebu. Administrativno 1993. god. izlazimo iz Zavoda za katastar grada Zagreba i po
stajemo Županijski ured za katastar, da bi u 2000. godini ušli u sustav DGU-a.
Krajem 2001. godine imenovan sam načelnikom Odjela za katastarski sustav i info. po
dršku u PUK Zagreb pri DGU.
Inicirao sam i sudjelovao u radu Pilot projekta Samobor - Obnova geodetske osnove, koji je
dovršen 1998. g. za područje dijela Grada Samobora i općine Sv. Nedjelja u površini oko
7000 ha. Iza toga slijedeći projekt je vektorizacija kat. planova, koji je završen u cijelosti i
sada se katastarski planovi održavaju digitalno.
Osmislio sam i doveo do realizacije projekt Nove katastarske izmjere na području Grada Sa
mobora (1350 ha), te sada vršim nadzor nad izvršenjem radova i organiziram daljnji rad na
izlaganju podataka na javni uvid.
Od 1973. godine član sam HGD-a neprekidno do danas. Iste godine aktivno sam sudjelovao
kao član najužeg tima za organizaciju povijesnog I. Susreta geodeta Hrvatske na Plitvica
ma. Sudjelujem u radu kao član organizacijskog odbora i u VI. Susretu geodeta Hrvatske
koji je također održan u Plitvicama.
Po osnivanju Udruge geodeta Grada Zagreba i Zagrebačke županije aktivno se uključujem u
rad Udruge i član sam predsjedništva, sada u drugom mandatu.
Društveni rad stalno je prisutan u mom životu, te sam bio osnivač i dugogodišnji predsjed
nik Ekološkog društva Samobor, sada sam aktualni predsjednik Samoborske vinogradarska
vinarske udruge i član časnog suda DIT-a Grada Samobora.
Sada živim u Bregani sa životnom družicom u obiteljskom okruženju.

Posmrtno JOSIP HABEK

Josip Habek rođen je u Ivancu 11. ožujka 1940. godine u brojnoj radničko - seljačkoj obitelji
čije su uporište bili rad, marljivost i upornost, što je u dobroj mjeri utjecalo na formiranje
njegovog životnog stava.
Nakon završene osnovne škole u rodnom Ivancu, zatim gimnazije u Varaždinu upisao je
studij na Geodetskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, te diplomirao 10. ožujka 1964. godi
ne, stekavši tako zvanje diplomiranog inženjera geodezije.
Svoju bogatu geodetsku praksu započeo je 1965. godine u Ivanečkim ugljenokopima, na po
slovima rudarskog mjerništva, gdje nakon prve godine uspješnog rada postaje rukovoditelj
rudarskog mjerništva, sve do 1970. godine, kada odlazi u Varaždin, gdje se zapošljava u Po
duzeću za ceste. Tamo stječe nova stručna i životna iskustva radeći na geodetskim poslovi-
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ma i katastru zemljišta za potrebe svoje nove radne organizacije. Od veljače 1976. do trav
nja 1977. godine obavlja dužnost rukovoditelja ondašnjeg OOUR-a Održavanje cesta.
U travnju 1978. godine po zadatku osniva Službu za projektiranje u okviru Radne zajednice
Zajedničke službe Poduzeća za ceste Varaždin, kojom rukovodi sve do kraja siječnja 1981.
godine.
Od 1. veljače 1981. godine Josip Habek nastavlja svoj radni vijek u općinskog upravi, najpri
je kao vršitelj dužnosti direktora, a u travnju 1982. godine imenovan je za direktora Općin
skog zavoda za katastar i geodetske poslove u Varaždinu.
Nakon osamostaljenja Hrvatske i nekoliko uzastopnih preustroja državne uprave najprije je
1992. godine imenovan za direktora Zavoda za katastar i geodetske poslove u sastavu Sek
retarijata komunalnih djelatnosti, zatim je 1994. godine imenovan za pročelnika Ureda za
katastarska-geodetske poslove Varaždinske županije, a najposlije je 2000. godine imenovan
za pročelnika Područnog ureda za katastar Varaždin u sastavu Državne geodetske uprave
Republike Hrvatske.
Nakon dolaska u Zavoda za katastar i geodetske poslove Josip Habek je pokrenuo snažan
proces modernizacije i unapređenja poslovanja, prvenstveno primjenom suvremenih tehno
logija i elektroničke obrade podataka. U tom razdoblju osnovana je u okviru Zavoda i
Služba za automatsku obradu podataka, koja je ubrzo prerasla u Zavod za automatsku
obradu podataka, kao zasebno tijelo uprave.
Kao izrazito dinamičan čovjek i stručnjak izuzetne energije i upornosti u svojoj je sredini
ostavio neizbrisiv trag pokrećući i ostvarujući značajne inicijative i projekte od kojih neke
treba izdvojiti.
U razdoblju 1981. - 1994. to su:
• pokretanje novog ciklusa katastarskih izmjera na varaždinskom području
• provođenje komasacije na prigradskim područjima
• računalnom tehnologijom podržana automatizacija postupka vođenja cjelokupnog pisa

nog dijela katastarske evidencije.

Slika 13. Sin gospodina Habeka zahvaljuje na Priznanju.
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U razdoblju od 1994. - 2000. posebno se ističu:
računalnom tehnologijom podržana automatizacija vođenja kartografskog dijela kata
starske evidencije, te uspostava katastra kao integralnog informacijskog sustava
sređivanje stanja i povezivanje katastarske i zemljišno-knjižne evidencije za područje
grada Varaždina, te ustroj suvremene digitalne geodetske-kartografske osnove za nove
prostorno-planske dokumentacije grada
nova katastarska izmjera južnog dijela grada Varaždina digitalnim načinom, u okviru pi
lot-projekta Biškupec-Jalkovec
izrada digitalne ortofoto karte mjerila 1:5000 za područje Varaždina
izrada nove digitalne Hrvatske topografske karte mjerila 1:5000 za područje Varaždina.

Za posljednje razdoblje od 2000. - 2005. značajni su:
suradnja s Varaždinskom županijom na stvaranju digitalne kartografske osnove za nove
prostorno-planske dokumente županije

• izrada digitalne ortofoto karte mjerila 1:5000 za čitavo područje Varaždinske županije
• izrada nove digitalne Hrvatske topografske karte mjerila 1:25000 za čitavo područje

Varaždinske županije
digitalizacija službenih katastarskih planova za cijelo područje Varaždinske županije

• nastavak obnove katastarske i zemljišno-knjižne evidencije za područje grada Varaždina.
Tijekom čitavog svog radnog vijeka Josip Habek je bio i društveno angažiran, naročito u
geodetskim strukovnim udruženjima. Dva mandata bio je predsjednik Društva geodeta Za
jednice općina Varaždin, a od studenoga 1993. do siječnja 1998. godine bio je predsjednik
Udruge geodeta Varaždinske županije. Od ožujka 2002. godine bio je predsjednik Nad
zornog odbora.
Također je bio aktivan i na razini države, te bio član Predsjedništva Hrvatskoga geodetsko
ga društva.

Petar Nikolić

KORA 2005@
KORA 2005 C

-
-==:::IF=,=;;~~~·•b yl Verzija za Pocket PC

Kontroler za stanice
Veza sa GPS NMEA

fr Geodetski programi
""...,..=---....-=-...-,.=-:ul "'s..,.,T=a=-aL,,-,1-1· već od 1991

Prijenos podataka sa mjerne stanice
Poligonski vlak sa ispisom obrazaca
Tahimetrija sa ispisom obrazca
Nivelman sa ispisom obrazca
Račun površine sa ispisom obrazca
Grafika {def. vlastitih tipova linija)
Kodiranje
Uzdužni profili
Poprečni profili
Slojnice
GIS
Transformacije WGS84 - GK
Transformacije GEO - GK

PRIJAVNI LIST
Unos u bazu
Višestrano tiskanje na A3
Ispis posjednika na skice mjerenja

"KOS",Voćarska 16, 10299 Marija Gorica
www.kos.htnet.hr, kos@zg.htnet.hr

01/3395 644, 098/918 63 46


